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سرمقاله

موقعیت شناسی کنونی اصلاح طلبان
ادامه از صفحه یک

با تمرکز بر تفاوت های فکری و رویکردی احزاب 
درخصوص  اختلاف  جمله  )از  فوق  اقطاب  و 
به  تقسیم  قابل  که جبهه  به طوری  انتخابات 
هواداران تحریم و هواداران مشارکت می باشد( 
روشن  بیشتر  اجماع  غیرقابل  تکثر  معنای 
طلبان  اصلاح  اختلاف  گذشته  در  می شود. 
می شد،  خلاصه  سیاست ورزی  چگونگی  به 
و  مبانی، روش ها  به  اختلاف  دامنه  اکنون  اما 
نگرش ها گسترش یافته است. تکثر کنونی یک 
واقعیت انکارناپذیراست. با چنین تکثری حفظ 
تعارضات  می باشد؛  تعارف  یک  جبهه  عنوان 
درون جبهه همه عرصه ها را دربرگرفته است. 
در چنین شرایطی منطقاً باید ظرفیت و هاضمه 
اما شواهد  زیادتر شود  نهادهای اصلاح طلبی 
حال  در  آن  عکس  جهت  در  دهد  می  نشان 
چیز  همه  بر  گذشته  سال  اتفاقات  حرکتیم. 
سایه افکنده است. درست تر بگویم ما با یک 
ایران دیگر روبه رو هستیم. علی الاصول همه 
جریان ها باید در پرتو واقعیات جدیدِ آشکارشده، 
خود را بازتعریف کنند. فروکاست این بازتعریفی 
به انتخاب یک دبیرکل با این معیار که هرچه 
باشد باشد فقط از جامعه بانوان باشد شوخی 
با صورت مسئله است. به طورکلی جریان های 
درون کشور پس از اتفاقات سال گذشته با دو 
انقباضی  نسخه  یک  هستند.  روبه رو  نسخه 
است. یعنی نسخه ای که می گوید باید مرزهای 
سیاسی و خودی و غیرخودی را برجسته تر کرد. 
نسخه ای که جبهه پایداری در حاکمیت دنبال 
می کند. معتقدند برای حل بحران کنونی باید به 
خالص سازی روی بیاورند. نسخه دیگر انبساطی 
است. یعنی باید هر جریان و گروه چند درجه 
آغوش خود را بازتر کند و چند گام از مواضع 
قبلی خود عقب بنشیند تا امکان مفاهمه ملی 
ایده جدید متولد  امکان  یابد و  ارتقاء  امکان  و 
شود. حال در تشتت کنونی علی الاصول باید 
ظرفیت جبهه اصلاحات ارتقا یابد نه برعکس. 
اگر بنا باشد این تکثر به انشقاق و جدایی منتهی 
نشود و برغم اختلافات بنیادی در مواقع حساس 
در قالب ائتلاف خودنمایی کند به نظرم بایست 
دارای رهبری کاریزما باشد. در وضع کنونی این 
نقش را آقای خاتمی عهده دار است و این امکان 
اضلاع  از  بخشی  اما  است  فراهم  ایشان  برای 
فوق تلاش دارند تا ایشان را بنفع خود مصادره 
نمایند. اگر این اتفاق رخ نماید فاتحه ائتلاف های 
اصلاح طلبانه را باید خواند و شاهد جبهه تک 

حزبی باشیم!

خبر

اخبار

واکنش عضو شورا به ماجرای خانه 
اندیشمندان علوم انسانی

اقدام شهرداری تهران قابل دفاع 
نیست

ناصر امانی، عضو شورای شهر تهران با انتقاد 
از این عملکرد شهرداری تهران گفت: آن طور 
خانه  پلمب  است،  کرده  اعلام  شهرداری  که 
اندیشمندان علوم انسانی تکذیب شده و ما با 
دوستانی که در آنجا حضور دارند تماس داشتیم 
و آن ها اعلام کردند که این خانه پلمب نشده 
است، اما شهرداری مراجعه کرده است که آنجا 
را از افرادی که در آنجا حضور داشتند، تخلیه 

کند.
روال  برابر  داد:  ادامه  وی  ایلنا،  گزارش  به 
عادی معمولا درخصوص این سری املاکی که 
در اختیار موسسات و مجموعه های فرهنگی قرار 
قرارداد  این  دارد.  وجود  قرارداد هایی  می گیرد، 
خانه  امنای  هیات  بین   ۹۰ دهه  از  ظاهرا  هم 
شده  منعقد  تهران  شهرداری  و  اندیشمندان 

است.
این عضو شورای شهر تهران با بیان اینکه ظاهرا 
مدت این قرارداد هم نامحدود است یعنی زمانی 
برای آن مشخص نشده است، خاطرنشان کرد: 
حالا به هر دلیلی اگر شهرداری تصمیم گرفته 
است که این خانه را توسعه دهد تا دیگران هم 
حضور پیدا کنند یا مدیریت آن را جابجا کند، 
طبعا باید در ابتدا اخطار کتبی صادر می کرد و 
همچنین مهلتی به مدیریت خانه داده می شد 
باید از طریق مراجع  و اگر تمکین نمی کردند، 
قضایی نسبت به حکم تخلیه یا جابجایی اقدام 

می کرد.
شهرداری  که  شکلی  این  کرد:  تاکید  امانی 
مرکز  این  به  مراحل  این  طی  بدون  مستقیم 
مراجعه کرده به نظر قابل دفاع نیست و ما این 

روش را نمی پسندیم.
وی با بیان اینکه اگر شهرداری قصد یک کار 
خوب هم داشت با این کار نتیجه مطلوب بدست 
نمی آید، گفت: اگر شهرداری می خواست این 
مرکز را توسعه داده و همه سلائق فکری در آنجا 
حضور داشته باشند و از این مرکز استفاده کنند، 
روش مناسب این بود که از طریق مذاکره اقدام 
کند، چراکه این مکان در اختیار یک سری افراد 
فرهیخته قرار دارد و نویسندگان، گویندگان و 
اندیشمندان علوم انسانی در آنجا حضور دارند 
و به راحتی می شد از طریق مذاکره با این افراد 
این مشکل را حل کند و اگر به نتیجه نمی رسید، 
راه های حقوقی برای شهرداری باز بود و هنوز 
مراجع  طریق  از  می توانست  و  است  باز  هم 
حقوقی و قضایی اقدام کند نه اینکه مستقیم 
به آنجا مراجعه کرده و قفل ها را عوض کنند و 
در کنار افرادی که از قبل آنجا بودند بنشینند و 
این برخورد شکل خوبی نداشت و در عین حال 

بازتاب مثبت و مناسبی هم نداشت.

در نامه  بسیج دانشجویی دانشگاه های 
تهران به رئیس قوه قضائیه مطرح شد
علت آزادی مفسدین اقتصادی 

چیست؟
هشت بسیج دانشجویی دانشگاه های تهران در 
نامه ای به رئیس قوهٔ قضائیه یادآور شدند: پرسش 
این است با وجود بدیهی بودن پیگیری سند تحول 
این قوه،  نیروی کارآمد در  تربیت  قوه قضائیه و 

علت آزادی مفسدین اقتصادی چه بوده است؟
به گزارش ایسنا، در این نامه آمده است:

»جناب حجت الاسلام والمسلمین آقای محسنی 
اژه ای

رئیس محترم قوه قضائیه
معظم  رهبر  سخنرانی  از  پس  علیکم؛  سلام 
افکار  و  روانی  سلامت  اهمیت  بر  مبنی  انقلاب 
عمومی جامعه و وظیفه قوه قضائیه در راستای 
پاسخگویی به شبهات مطرح شده، انتظار می رفت 
تا این قوه در جهت اقناع و توجه به افکار عمومی 
و مبارزه با پرونده های اقتصادی اقدامات جدی تری 
نسبت به گذشته انجام دهد. انتشار خبر آزادی 
برخی از مفسدین اقتصادی مانند »اکبر طبری« و 
»مهدی هاشمی رفسنجانی« در روزهای اخیر باعث 
شده تا بار دیگر حساسیت افکار عمومی نسبت به 
رویکرد قوه قضائیه در مبارزه با فساد برانگیخته 
تحول  پیگیری سند  بودن  بدیهی  وجود  با  شود. 
قوه قضائیه و تربیت نیروی کارآمد در این قوه، این 
پرسش ها مطرح می شود که علت آزادی مفسدین 
اقتصادی چه بوده است؟ چه اقداماتی در راستای 
کارآمد  نیروی  تربیت  و  تحول  سند  اجرایی شدن 
در دورهٔ ریاست شما بر قوه قضائیه صورت  گرفته 
است؟ آیا رویکرد قوه قضائیه نسبت به مفسدین 

اقتصادی بناست سهل انگارانه باشد؟
رئیس محترم قوه قضائیه!

به راستی علت آزادی آقای اکبر طبری چه بوده 
است؟ نتایج پروندهٔ آقای مهدی هاشمی رفسنجانی 
چه شد و ایشان با چه منطقی در بیرون از زندان 
به سر می برد؟ آیا شرایط خروج از زندان و دریافت 
و  است  یک شکل  به  افراد  تمامی  برای  مرخصی 
همگی از شرایط یکسانی برخوردارند؟ علت رفتار 
و  عادی  مجرمین  بین  قضائیه  قوه  تبعیض آمیز 

خواص چیست؟
آقای اژه ای!

قوه قضائیه به عنوان یکی از مهم ترین ارکان نظام، 
وظیفه مبارزه با مفاسد داخلی را بر عهده دارد. از 
طرف دیگر، نقش مردم در حل بحران ها و مبارزه 
در عمر ۴۴ ساله  و سیاسی  اقتصادی  با مفاسد 
جمهوری اسلامی، اهمیت افکار عمومی را روشن 
می سازد؛ بنابراین با مردمی سازی تصمیمات است 
که قوه قضائیه می تواند برخورد قاطع در مقابل 
پشتوانه  مهمترین  این  باشد.  داشته  مفسدین 
برای قوه قضائیه در ستاندن حق مستضعفین از 
مفسدین مستکبر، با آگاهی جامعه از هم جهتی 
برخورد  لذا  می شود.  فراهم  مردم  با  قضائیه  قوه 
و  اقتصادی  با مفسدین  مماشات  عدم  و  قانونی 
پاسخگویی قوه قضائیه در مورد وقایع اخیر، لازمه ی 
سخت  شرایط  این  در  مردم  دلگرمی  و  همراهی 
اقتصادی است که قوه قضائیه باید خود را در برابر 

آن موظف بداند.
جناب رئیس عدلیهّ!

عدالت اساس مملکت داری است؛ شما در جایگاه 
رفیع احقاق حقوق مستضعفین از »مستکبرین« 
اسلامی  جمهوری  قضائیه   قوهٔ  شأن  در  هستید. 
نیست که مفسدین در آن آزاد و رها باشند. اکنون 
از قوهٔ قضائیه بانگ »عقب گرد« به گوش می رسد. 
از عملکرد خویش در دو سال گذشته دفاع  اگر 
عمومی  افکار  مسئول  را  خود  شخصاً  می کنید، 

بدانید و با مردم صریح صحبت کنید«
اسامی ۸ بسیج دانشجویی دانشگاه های تهران 

در آرشیو ایسنا موجود است.

کلان بیمارستان »غدیر« با حضور 
رئیسی افتتاح شد

دومین کلان بیمارستان مدرن و مجهز کشور با 
نام »غدیر« در مرکز پزشکی، آموزشی و درمانی 
شهدای تجریش با حضور رئیس جمهوری افتتاح 

شد و به بهره برداری رسید.
به گزارش ایسنا، پروژه ساخت کلان بیمارستان 
شهدای  بیمارستان  توسعه  طرح  قالب  در  غدیر 
تجریش به همت یکی از خیرین سلامت در سال 
۱۳۹۰ در زمینی به مساحت ۶۰۰۰ متر مربع کلید 
خورد و در سال ۱۳۹۴ با پیشرفت فیزیکی حدود ۵ 
درصد جهت تکمیل و احداث به قرارگاه سازندگی 
دولت  شروع  با  شد.  واگذار  الانبیا)ص(  خاتم 
مردمی سیزدهم و تاکیدات آیت الله رئیسی مبنی بر 
تکمیل پروژه های نیمه تمام عملیات اجرایی پروژه با 
فوریت پیگیری و با حمایت های مسئولین و اهتمام 
شبانه روزی، با هزینه ای بالغ بر ۱۴۰۰ میلیارد تومان 

تکمیل و به مرحله بهره برداری رسید.

به گزارش فارس، حسین امیرعبداللهیان وزیر امور 
خارجه با شبکه تلویزیونی فونیکس چین گفت وگو کرد 

که مشروح آن را در زیر می خوانید.
تمرکز ایران بر صلح و امنیت جهانی

وزیر خارجه در پاسخ به این سؤال که بعد از عضویت 
ایران  شانگهای،  همکاری  سازمان  در  ایران  رسمی 
امیدوار است از طریق این پلتفرم به چه فرصت هایی 
دست یابد؟ گفت: قبل از هر چیز از حمایت های دولت 
چین به ویژه حمایت های جناب آقای شی رئیس جمهور 
چین تشکر می کنم که در کنار سایر همکاران ما در 
وزارت امور خارجه و وزیر خارجه جمهوری خلق چین 
به تکمیل عضویت جمهوری اسلامی ایران در شانگهای 

کمک کردند.
وی افزود: معتقدم به موازات همکاری های راهبردی 
ایران و چین، عضویت ایران در سازمان شانگهای یک 
ظرفیت فزاینده و نیرومندتری را فراهم کرده که در قالب 
چندجانبه نیز ایران و چین با حضورشان در این سازمان 

بتوانند همکاری هایشان را توسعه دهند.
یکی از موضوعات  امیرعبداللهیان ادامه داد: طبعاً 
مورد توجه ما در سازمان شانگهای، تمرکز بر صلح و 
امنیت جهانی است. این دقیقاً همان اهدافی است که 
رئیس جمهوری کشورمان و رئیس جمهوری چین دنبال 

می کنند.
وزیر خارجه بیان کرد: بحث مبارزه با تروریسم در 
منطقه یک موضوع جدی است. ایران در این رابطه 
خیلی  موفقیت های  و  کرده  تقدیم  را  زیادی  شهدای 

بزرگی را نیز در منطقه به دست آورده ایم.
بر  تمرکز  مسئله  حوزه ها  دیگر  در  داد:  ادامه  وی 
شانگهای،  ظرفیت  از  استفاده  با  تجارت  و  اقتصاد 
همکاری های فرهنگی، گردشگری و سایر ظرفیت هایی 
در  اعضا  چندجانبه  همکاری های  چارچوب  در  که 
سازمان شانگهای مورد توجه است، از جمله مسائلی 
که ما فکر می کنیم با تکمیل عضویت ایران در سازمان 
شانگهای می توانیم به آن بپردازیم و نتیجه اش توسعه 
امنیت و پیشرفت هر چه بیشتر یکایک کشورهای عضو 
سازمان شانگهای و رفاه بیشتر ملت های عضو شانگهای 

خواهد بود.
بریکس یک فرصت اقتصادی بسیار مهم

پیوستن  و  عضویت  از  بعد  اینکه  بیان  با  خبرنگار 
ایران به سازمان همکاری شانگهای، ایران به بریکس 
هم خواهد پیوست و به نظر شما این برای ایران و این 
گفت: اخیرا  داشت؟  خواهد  تاثیری  چه  سازمان  دو 
آفریقای  تاون  در نشست دوستان بریکس در کیپ  
جنوبی شرکت کردم.در آنجا دیدگاه های اعضا اصلی و 
همچنین اعضای مهمان و دوستان بریکس که دعوت 
شده بودند از جمله جمهوری اسلامی ایران، عربستان 

سعودی و دیگر کشورها تبادل شد.
وی افزود: ما معتقد هستیم که بریکس یک فرصت 
اقتصادی بسیار مهم است که می تواند به توسعه پایدار 
کشورهای عضو بیش از پیش کمک کند. موضوعی که 
در دستورکار وزرای خارجه دوستان بریکس قرار داشت، 
دعوت از سران کشورهای جدید در نشست آینده سران 

در ژوهانسبورگ آفریقای جنوبی بود.
امیرعبداللهیان ادامه داد: با همتای خودم وزیر امور 
وزیر  داشتم. خانم  آفریقای جنوبی گفت وگو  خارجه 
اطلاع داد که از رئیس جمهور کشورم برای حضور در 
نشست دوستان بریکس که در آینده نه چندان دور 
عمل  به  دعوت  شد،  خواهد  برگزار  ژوهانسبورگ  در 
خواهد آمد، همچنین از دیگر دوستان بریکس که به 

این اجلاس دعوت خواهند شد.
وزیر خارجه اضافه کرد: تعامل و همکاری سازمانی 
فرصت  یک  می تواند  هم  شانگهای  و  بریکس  بین 
مضاعف و بیشتری را فراهم کند. برای اهداف ذکر شده 
و برای تحقق اهدافی که به آن اشاره شد، امروز در 
منطقه ما ایده همکاری های بزرگ تر و توسعه یافته تر 

در حوزه اوراسیا مطرح است.

به  توجه  با  می کند  کمک  این ها  همه  گفت:  وی 
موقعیت ویژه ژئوپولتیک، ژئواستراتژیک و ژئواکونومیک 
ایران، ما بتوانیم هم از این ظرفیت ها به خوبی استفاده 
و  ایران  اسلامی  جمهوری  توانمندی های  کنیم.هم 
ظرفیت های کشور ایران را با دیگر اعضا در شانگهای، 
بریکس و اتحادیه اقتصادی اوراسیا به اشتراک بگذاریم.
امروزه در جهان  پرسید  امیرعبداللهیان  از  خبرنگار 
تقابل و تفرقه وجود دارد و پیوستن ایران به سازمان 
منطقه ای مثل شانگهای به نظر شما چه اهمیتی دارد؟ 
مهمترین  داد:  پاسخ  دیپلماسی  دستگاه  رئیس  که 
اهمیتش این است که وجود سازمان شانگهای و تقویت 
آن کمک می کند به تحقق چندجانبه گرایی در جهان و 

دوری از یکجانبه گرایی.
وی ادامه داد: آنچه که امروز به عنوان یک چالش 
و  است  گرایی  یکجانبه  است،  مواجه  آن  با  جهان 
تلاش هایی که برای مقابله با چند جانبه گرایی انجام 
می شود. چندجانبه گرایی می تواند به شکل قوی تر و 
کند.  تامین  را  ملت ها  و  منافع کشورها  نیرومندتری 
چندجانبه گرایی می تواند به شکل قوی تر و نیرومندتری 

منافع کشورها و ملت ها را تامین کند.
برای مقابله با تحریم ها دو مسیر را به طور همزمان 

دنبال می کنیم
خبرنگار درباره مذاکرات غیرمستقیم ایران و آمریکا 
اظهار  باره  این  در  خارجه  امور  وزیر  که  کرد  سؤال 
داشت: ایران هفته ها است که گفت وگوهایی را با سه 
کشور آلمان، فرانسه و انگلیس شروع کرده است. این 
گفت وگوها از نروژ شروع شد و اخیراً هم در ابوظبی 
امارات متحده عربی ادامه پیدا کرد. گفت وگوها ناظر 
بر این است که بتوانیم از سوء تفاهم ها عبور کنیم و 
ایران و سه کشور اروپایی در مسیر تعامل و همکاری 

بهتری قرار بگیرند.
امیرعبداللهیان یادآور شد: البته روابط ما با اتحادیه 
اروپا و با بخش اعظمی از اروپا یک روابط طبیعی و 
رو به پیشرفت است. در دولت آقای دکتر رئیسی ما 
برای مقابله با تحریم ها دو مسیر را به طور همزمان 
کردن  بی اثر  برای  تلاش  اول  مسیر  می کنیم.  دنبال 
تحریم هاست و مسیر دیگر تلاش برای لغو تحریم ها با 
استفاده از ابزار دیپلماسی و مذاکره. ما در هر دو مسیر 

حرکت می کنیم.

سازمان شانگهای را یک سازمان با کارکردهای متنوع و 
متفاوت می بینیم

وی در پاسخ به این سؤال که آیا پیوستن ایران به 
با  مقابله  برای  ایران  به  شانگهای،  همکاری  سازمان 
تحریم کمک می کند؟ عنوان کرد:ما سازمان شانگهای 
را یک سازمان با کارکردهای متنوع و متفاوت می بینیم. 
آنچه مهم است این است که از ظرفیت های اقتصادی، 
تجاری،فرهنگی و همکاری در حوزه مبارزه با تروریسم 
و سایر حوزه ها بتوانیم به خوبی در راستای منافع همه 

طرف ها و همه اعضای شانگهای برخوردار بشویم.
روابط ایران و عربستان

وزیر خارجه درباره روابط ایران و عربستان نیز بیان 
کرد:در دو مرحله دیدار اخیر در کیپ تاون آفریقای 
جنوبی و در روزهای گذشته در تهران با جناب آقای 
فیصل بن فرحان وزیر امور خارجه عربستان سعودی، 
موضوعات همکاری های مشترک را مورد توجه قرار دادیم 
و هر دو تاکید داریم بر اینکه ما باید بر همکاری های 
تمرکز  سرمایه گذاری  و  گردشگری  تجاری،  اقتصادی 

بیشتری داشته باشیم.
وی ادامه داد: در سال های گذشته حتی در مقاطعی 
که روابط تهران و ریاض روابطی خوب و به دور از تنش 
و  اقتصادی  همکاری های  در  هیچگاه  ما  است،  بوده 
تجاری یک برنامه پایدار و ماندگاری را بین دو کشور 
تعریف نکرده ایم.امروز یکی از اولویت های ما همکاری 

در این حوزه است.
موضوعات  به  ایران  دولت  افزود:  امیرعبداللهیان 
با  مختلف  با کشورهای  تجاری  و  اقتصادی  همکاری 
اولویت همسایگان از جمله عربستان سعودی توجه 

دارد.
روابط ممتاز و راهبردی ایران و روسیه

وی درباره مناسبات ایران و روسیه نیز با بیان اینکه 
است،  راهبردی  و  ممتاز  روابط  روسیه  و  ایران  روابط 
گفت: اولاً ما در حوزه استقلال سیاسی به شعار اصلی 
نه  یعنی  پرداخته شده،  آن  به  اساسی   قانون  در  که 

شرقی و نه غربی پایبند هستیم.
امیرعبداللهیان توضیح داد: یعنی ما نه سلطه قدرتی 
را در غرب و یا قدرتی در شرق را خواهیم پذیرفت، نه 
اجازه می دهیم که چنین نگاهی را نظام های سیاسی در 

غرب یا شرق نسبت به ایران داشته باشند.

چارچوب  در  حال  عین  در  اما  گفت:  خارجه  وزیر 
منافع ملی و همکاری با همه طرف ها با غرب و شرق 
عالم ارتباط داریم. هر جا منافعی برای ایران و ملت ایران 
وجود داشته باشد، ما در آنجا هستیم و حضور پررنگ 

هم خواهیم داشت.
وی خاطرنشان کرد: ما در سال های اخیر به ویژه 
در ۲۲ ماه گذشته دولت آقای دکتر رئیسی توافقات 
تجاری،  همکاری های  راستای  در  را  مهمی  بسیار 
کشور  با  انرژی  ترانزیت،  گردشگری،  اقتصادی، 
روسیه داریم و آن چیزی است که هر دو طرف از 

آن نفع می برند.
در جنگ اوکراین در کنار هیچ یک از طرفین جنگ 

نیستیم
امیرعبداللهیان اضافه کرد: روابط ما با روسیه علیه 
هیچ طرفی نیست. همین جا می خواهم با استفاده از 
فرصت با صراحت بگویم که ما در جنگ اوکراین در کنار 
هیچ یک از طرفین جنگ نیستیم و از ابتدای این جنگ 
هر دو طرف را به صلح، مذاکره و توافق از طریق مذاکره 
و دیپلماسی دعوت کردیم. جنگ را راه حل نمی دانیم و 
اتهامات بی اساسی که به جمهوری اسلامی ایران گاهاً 
توسط اوکراین یا برخی از کشورهای غربی زده می شود، 
اختیار  در  را  پهپادهای خودش  ایران  اینکه  بر  مبنی 
روسیه گذاشته و در جنگ بر علیه اوکراین استفاده 

می شود را قویاً رد می کند.
وی یادآور شد: البته معتقد هستیم که گسترش ناتو 
به سوی شرق و روسیه یکی از ریشه های اساسی این 

بحران به شمار می رود.
از ابتکار چین برای تحقق صلح در اوکراین استقبال 

می کنیم
به گزارش فارس، خبرنگار با بیان اینکه چین طرح 
میانجیگری در جنگ اوکراین را دارد، نظر به اینکه چین 
میانجیگری بین ایران و عربستان را انجام داد، نقش 
چین را چگونه می بینید؟ که امیرعبداللهیان گفت: ما 
فکر می کنیم بحران اوکراین راهی جز مذاکره و توافق 
را مقابل خودش نخواهد داشت، از ابتکار چین برای 
معتقد  و  می کنیم  استقبال  اوکراین  در  صلح  تحقق 
هستیم اگر طرفین درگیری ابتکار چین را مورد توجه 
قرار دهند برای آتش بس و پایان جنگ و خروج از این 

بحران، یک گزینه خوب را انتخاب کردند.

سازمان  در  ایران  عضویت  درباره  تهران  موقت  جمعه  امام 
شانگ های گفت که این اتفاق نقطه عطفی بود در دولت سیزدهم و 
با روی کار آمدن یک سید خدا به دست آمد و در جنبه های مختلف 

دیپلماسی سیاسی و بین المللی و اقتصادی گشایش ایجاد کرد.
ایسنا، حجت الاسلام کاظم صدیقی در خطبه های  به گزارش 
نماز جمعه این هفته تهران با بیان اینکه روح و جان و حقیقت 
و ضمانت اجرا و بقای دین ولایت امیرالمومنین)ع( است، گفت: 
روز غدیر روز همه انبیاء است. امروز روز بیعت با، ولی امر است 
تا روز قیامت. حیات این روز به حضور مردم در صحنه و بیعت با، 
ولی امرشان ارتباط دارد. ولایت امیرالمومنین)ع( تداوم ولایت پیامبر 
اکرم است و همین طور ولایت فقیه تداوم حرکت انبیاء است. اگر 
امیرالمومنین)ع( در میان ما بود دست در دست او می گذاشتیم و با 

او بیعت می کردیم، اما افسوس در غدیر نبودیم.
امام جمعه موقت تهران درباره مساله حجاب با بیان اینکه کشف 
حجاب ریشه در سیاست انگلیسی ها دارد و اولین کسانی که این 

مساله را دامن زدند بهاییان بودند، گفت:، اما این ها مواجه شدند با 
زنان اصیلی که دست از صیانت و حجاب خود برنداشتند. در زمان 
قاجار و وقتی در دوره رضاخان دستور کشف حجاب آمد تا مدت ها 
میلیون ها بانوی ایرانی جرات نداشتند از خانه بیرون بیایند و اوج 
ددمنشی کشف حجاب این بود که دست به تخریب خانواده زدند 

و حرام زادگی توسعه پیدا کرد که اثرات آن را در جنگ ها دیدیم.
صدیقی ادامه داد: کانون خانواده از هم پاشیده شد و رضاخان 
با سر نیزه چادر و عمامه ها را برداشت، اما سپس با قیام خراسان 
مواجه شد با جسارت به حریم امام رضا)ع( هزاران زن و مرد را به 
خاک و خون کشید و حرمت و حریم حرم و خانواده ها را شکست.

صدیقی گفت: مسئولان ما تا جایی که با رییس جمهور و روسای 
قوای قضاییه و مقننه در ارتباطم می گویند از وضع پیش آمده که از 

سوءاستفاده های مرموزانه آشوبگران بود، ناراحتند.
وی گفت: سه گروه هستند که به بی حجابی دامن می زنند؛ یک 
گروه مزد می گیرند که در میان آن ها بهایی ها هستند و از خارج 

به آن ها پول می دهند برای عادی کردن کشف ححاب. گروه دوم 
بچه های غافلند، که نمی دانند این مساله قانون کشور و موضوع 
صریح قرآن است و بیش از یک میلیارد به آن پایبند هستند و از 
الزامات اجتماعی بانوان است و این حیا و کرامت اخلاقی است و 
مانع رشد اجتماعی هم نیست. خطیب جمعه تهران گفت: توقع 
است قاطبه زنان مومنه و با شرافت ایران که کشف حجاب را اهانت 
به خود می دانند، به این مساله حساس باشند و در هر محله ای 
برنامه خاصی برای کسانی که نمی دانند و آگاه نیستند داشته باشند، 
اما با محبت و نوازش. وی ادامه داد: اما دستگاه های ما باید برای 
شبکه های معاند که در این خصوص فعال هستند برنامه داشته 
باشند. صدیقی اظهار کرد: گروه سوم هم تابع باد هستند و یک نوع 
لجاجتی دارند و می خواهند خودی نشان دهند که برای آن ها هم 
آموزش و پروش و دانشگاه و حوزه علمیه و ... و شبکه های مجازی 
با همه امکانات باید کار کنند و با انگلیس حرام زاده و بهاییت مقابله 

شود تا بیش از این امام زمان ما ناراحت نشوند.

امیرعبداللهیان خبر از گفت وگو با سه کشور اروپایی را داد

گفت وگو برای عبور از سوء تفاهم ها 
وزیر امور خارجه با بیان اینکه هفته هاست گفت وگوهایی را با ۳ کشور اروپایی شروع کرده ایم، گفت: گفت وگوها ناظر بر این است که بتوانیم از سوءتفاهم ها 

عبور کرده و در مسیر تعامل و همکاری بهتری قرار بگیریم.

کشف حجاب ریشه در سیاست انگلیسی ها داردامام جمعه تهران:

یعنی ما نه 
سلطه قدرتی 
را در غرب و 
یا قدرتی در 

شرق را خواهیم 
پذیرفت، نه 

اجازه می دهیم 
که چنین نگاهی 

را نظام های 
سیاسی در 

غرب یا شرق 
نسبت به ایران 

داشته باشند

رئیس جمهوری بهره برداری از کلان بیمارستان غدیر را از جمله اقدامات ماندگار و امیدآفرین 
در کشور دانست و با یادآوری تاکیدات رهبر معظم انقلاب در ترویج ایمان و امید در جامعه 
گفت: امیدآفرینی در جامعه به صرف سخنرانی میسر نخواهد شد بلکه اقدام و عمل مجریان 

و همچنین تبیین این اقدامات است که منجر به امیدواری در جامعه می شود.
به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی در آیین افتتاح کلان بیمارستان غدیر که صبح امروز 
جمعه همزمان با عید سعید غدیر خم برگزار شد، با ابراز خرسندی از همزمانی بهره برداری از 
این پروژه بزرگ درمانی با عید امامت و ولایت گفت: امیدواریم به برکت این روز بزرگ و با 
عظمت کادر درمانی در انجام وظایف خود موفق بوده و همه بیماران سلامتی خود را بازیابند.
رئیسی در ادامه در تفسیر پیام های واقعه بزرگ غدیر با طرح این پرسش که ولایت چیست 
و ولی کیست؟ افزود: در کلام نبی مکرم اسلام)ص( معنای ولایت گوش شنوا داشتن نسبت 

به ولی و اطاعت کردن از او در میدان عمل است.
رئیس جمهوری با بیان اینکه جریان امامت در طول تاریخ استمرار داشته و امروز و در زمان 
غیبت نیز در حاکمیت ولایت فقیه و مردم سالاری دینی تجلی یافته است، افزود: اینکه در 
طول ۴۴ سال گذشته در این کشور هر سال یک بار به آرای مردم مراجعه شده از افتخارات 
نظام مردم سالار ما است. رئیسی در بخش بعدی سخنانش بهره برداری از کلان بیمارستان 
غدیر را از جمله اقدامات ماندگار و امیدآفرین در کشور دانست و با یادآوری تاکیدات رهبر 
معظم انقلاب در ترویج ایمان و امید در جامعه اظهار داشت: امیدآفرینی در جامعه به صرف 
سخنرانی میسر نخواهد شد بلکه اقدام و عمل مجریان و همچنین تبیین این اقدامات است که 

منجر به امیدواری در جامعه می شود.
رئیس جمهوری با تقدیر از همت فرماندهان سپاه پاسداران، تلاش گران قرارگاه سازندگی 

خاتم الانبیاء و همه مسئولان، مهندسان، مشاوران و پزشکان دست اندرکار این پروژه بزرگ ملی 
تصریح کرد: اینکه در فاصله کوتاهی شاهد افتتاح دو کلان بیمارستان در کشور هستیم نشان 

از ظرفیت های بسیار بالا و همچنین توان مهندسی و کادر درمانی در کشور است.
رئیسی همچنین با تقدیر از نقش آفرینی و درخشش کادر درمانی کشور در ایام همه گیری 

بیماری کرونا به روح همه شهدای مدافع سلامت کشور درود فرستاد.
رئیس جمهوری دلیل نامگذاری بیمارستان شهدای تجریش را مربوط به اوایل انقلاب و 
افتخارآفرینی مردم متدین و انقلابی این منطقه در دفاع از آرمان ها و ارزش ها دانست و افزود: 
کسانی که از دیگر نقاط برای سکونت به این منطقه نقل مکان کرده اند همواره باید به اصالت و 
هویت دینی و انقلابی منطقه تجریش توجه داشته باشند. رئیسی در ادامه با بیان اینکه مسئله 
بهداشت مقدم بر درمان است، بر ضرورت توجه توامان به بهداشت جسمی و معنوی تاکید 
کرد و گفت: در فرهنگ علوی)ع( مسئله بهداشت مورد توجه خاص بوده که خوشبختانه این 

فرامین در شیوه ها و روش های درمانی پزشکان ما نیز همواره مورد توجه بوده است.
رئیس جمهور با تاکید بر اینکه مراکز علمی و پزشکی ما نباید صرفا به فرمول ها و روش های 
درمانی اثبات شده در آزمایشگاه ها اکتفا کنند، تصریح کرد: حتما باید از ابتکارات، کشفیات 
علمی و تجربی و همچنین حرف های جدید استقبال کرد، کما اینکه امروز طب سنتی در 
کنار طب مدرن مورد توجه قرار گرفته است. رئیسی در ادامه توجه به مسئله بهداشت را از 
اولویت های مهم دولت برشمرد و با اشاره به طرح موفق و بسیار خوب پزشک خانواده که به 
جلوگیری از مراجعات غیرضروری به مراکز درمانی منجر می شود، از وزیر بهداشت خواست 
طی یک نشست رسانه ای راهبردها و اقدامات دولت در زمینه بهداشت به ویژه در نقاط کم 

برخوردارتر کشور را برای جامعه پزشکی و عموم مردم تبیین کند.

رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنان خود بر توجه به موضوع مهم اخلاق پزشکی و 
ارزش های حاکم بر روابط پزشک و بیمار تاکید کرد و از کادر درمانی خواست با بیماران و 
خانواده های آنها به گونه ای همراهی داشته باشند که فرد بیمار یا خانواده او به جز درد بیماری 
مشکل دیگری نداشته باشد. رئیسی ارتقا و گسترش گردشگری سلامت را از جمله مزایای 
افتتاح کلان بیمارستان غدیر برشمرد و با بیان اینکه پزشکان و متخصصان ما در حوزه سلامت 
کشور را به جایگاه بسیار مطلوبی رسانده و دراین عرصه افتخارآفرینی کرده اند، گفت: امروز 
وضعیت گردشگری سلامت در کشور ما به نحوی است که شهروندان بسیاری از کشورهای 
منطقه به دلیل تفاوت هزینه و تخصص در درمان، استفاده از خدمات درمانی و پزشکی ایران 

را به کشورهای اروپایی ترجیح می دهند.
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